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Tento nedělník jsem brutálně nestíhal. A přiznám se – trochu se ho i bál. Přemýšlím o něm už od
pátku při práci na zahradě. Má totiž číslo 88, a to je „závadové“ číslo. Slovenského Mariána Kotlebu
za pár takových čísel odsoudili. Ale teď vážně…

I když na druhou stranu – doba se mění a na nacistické symboly se v době války na Ukrajině pohlíží
trochu jinak. Takový ukrajinský prezident klidně na Den vítězství sdílí fotografii ukrajinského vojáka,
který má na uniformě nacistického smrťáka (Totenkopf). Na iDNESu vycházejí oslavné články na
„hrdinné“ válečné letce, stíhací esa Wehrmachtu. A ve veřejném prostoru se najednou provolávání
banderovských hesel či používání azovských symbolů stává přijatelným – ačkoli na policejních
stanicích visí instruktážní plakáty, podle kterých patří azovácké symboly mezi ty extrémistické,
nacistické…

Jenže tyhle příručky půjdou asi brzy do stoupy. Chtělo by to nové, aby měli policisté ten správný
manuál, co je závadové a co nikoli. Třeba Zetko. Svatojiřská stuha. Výzva k modlitbě za Putina.
Obložené chlebíčky. Nebo dokonce česká vlajka v jistém kontextu. To vše je dnes na kriminál, ale
velebit ukrajinského prezidenta, který se v kokainovém rauši chlubí nacistickými symboly
ukrajinských vojáků, to je dnes zkrátka „in“. A je to i oficiální postoj státu.
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Jako kdyby podpora nacismu nebyla podporou nacismu, když se jí dopouští politik židovského
původu. Volodymyr Zelenskyj často poukazuje na svůj židovský původ, což má jaksi vyvrátit
pochybnosti o nacistické nálepce batalionu Azov. Jenže takové to jeho krčení rameny a dělání, že se



ho to netýká („Azov je prostě svůj“), mu mohlo procházet leda akorát do chvíle, kdy sdílel onu
zmiňovanou fotku s emblémem 3. tankové divize SS. Od té doby mu to už nikdo neuvěří.

A ani onen židovský původ nemůže být omluvou pro to, že někdo – tu více, tu méně skrytě –
podporuje nacifikační nálady v ukrajinské armádě a vůbec v ukrajinském veřejném prostoru.

Co v ukrajinském… Nemusíme chodit daleko a stačí zůstat doma. Premiér Fiala je na tom podobně.
On sice podobné fotky nesdílí, ale svojí vládní politikou svým způsobem nacifikační procesy na
Ukrajině podporuje – procesy, které se mohou přelít i do České republiky. A zdaleka nejen tím, že se
spolu s ukrajinskými uprchlíky do naší země dostanou banderovci a azováci. Mohou se přelít čistě
proto, že vláda vytváří už nyní prostor pro radikalizaci společnosti, štěpí ji, vystavuje jí propagandě a
trestá opačné názory. Vyzývá k udávání, podporuje nenávist vůči Rusku, což vede k jakési horké fázi
donedávna studené občanské války. Začalo to odstraňováním maršála Koněva, hrátkami tajných
služeb kolem Vrbětic, a toto je výsledek – podpora ukrajinského banderismu, který – mimochodem –
byl namířen i proti Židům. Jak se to slučuje s jeho (premiérovým) židovským původem, je pro mne
záhadou…

Ke svým židovským kořenům se Fiala před volbami hlásil v několika rozhovorech a zmínku o
židovské babičce najdeme i v jeho oficiálním profilu na Wikipedii: „Babička Františka Fialová z
otcovy strany byla židovka, celá rodina za války skončila v německém koncentračním táboře.“

Docela se divím, že Petr Fiala není nervózní. A vůbec čeští (a moravští) Židé. Vždy jsou velmi citliví
na jakýkoli projev sympatií k nacismu (což je pochopitelné), dokonce i nacionalismu, ale podpora
banderovské Ukrajiny nikoho z nich nezneklidňuje?

Server Aeronet v neděli upozornil na uniklou směrnici Českých drah, která pro zaměstnance ČD
definuje jejich povinnosti a pracovní režim v době „válečného stavu“. Je to předzvěst toho, že se
konflikt na Ukrajině (především kvůli velkopolským ambicím, kterým – zdá se – chce Česká republika
přicmrndávat) posune ještě někam dál? Budou čeští železničáři a železničářky „ve válečném stavu“
posílat na Ukrajinu ještě více zbraní? Nebo něčeho jiného? O co jde? Zatím se můžeme jen domýšlet,
ale nekouká z toho nic dobrého.

Čeští a moravští Židé by se měli ozvat. Dunění železničních vagónů ve „válečném stavu“ by v nich
mělo rozsvítit červené světélko. Kdo, když ne oni, by měl na nebezpečí války upozornit a vystoupit s
jasným odsudkem, že zahrávat si s ohněm (s válkou) se nám může vymstít? Premiér to evidentně
nechápe, i když sám má židovské předky. Tak mu to, prosím vás, někdo připomeňte. To, že je má,
není přece zárukou toho, že česká politika nemůže upadnout do nacifikačních procesů, které naši
zemi budou stát hodně draho…
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Proč neslyším známé židovské osobnosti, které by před těmito nebezpečnými tendencemi varovaly?
Proč už židovská obec nebije na poplach?

Je to celé nějaké podivné. Jako kdybychom znali jen část pravdy.

Jako kdyby se hrálo o něco víc.

Jako kdyby za tím vším byl ještě nějaký jiný plán, který je nám dosud skryt…



Krásné jaro

Vlasti zdar!
Adam B. Bartoš
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